21 September UMAS

نموذج محتويات السيرة الذاتية لأعضاء هيئة التدريس في الجامعة

	البيانات باللغة الإنجليزية	البيانات باللغة العربية	
Personal Information	Name: Saleh Omar Abdullah Naji Academic Degree: PhD in Psychiatric and Mental Health Nursing Specialty: Psychiatric and Mental Health Nursing Faculty: Nursing Department: Health Nursing E-mail:: salhadidy75@gmail.com	الاسم: صالح عمر عبدالله ناجي الدرجة العلمية: دكتوراه في التمريض النفسي والصحة النفسية، 2022، جامعة أسيوط، مصر التخصص الدقيق: التمريض النفسي والصحة النفسية الكلية: التمريض القسم العلمي: تمريض الصحة العامة العلمي: تمريض الصحة العامة salhadidy75@gmail.com	المعلومات الشخصية
Personal Summary	Assistant Professor of Psychiatric and Mental Health Nursing at Hodeidah University, Yemen. I hold a PhD and a Master's degree in Psychiatric Nursing from Assiut University, Egypt, with experience in teaching and research in the field of nursing. I have conducted extensive research focused on mental health, including internet addiction, depression, and the effects of night shifts on mental health. I have participated in numerous conferences and workshops.	أستاذ مساعد في التمريض النفسي والصحة النفسية بجامعة الحديدة في اليمن. حصلت على درجة الدكتوراه والماجستير في التمريض النفسي من جامعة أسيوط في مصر، ولي خبرة في التعليم والبحث العلمي في مجال التمريض. لدي الكثير من الأبحاث التي تركز على الصحة النفسية، بما في ذلك إدمان الإنترنت، والاكتئاب، وتأثيرات العمل الليلي على الصحة النفسية. شاركت في العديد من المؤتمرات وورش العمل	نبذة تعريفية
Education	- PhD in Psychiatric and Mental Health Nursing, 2022, Assiut University, Egypt - Master's in Psychiatric and Mental Health Nursing, 2017, Assiut University, Egypt	- دكتوراه في التمريض النفسي والصحة النفسية، 2022، جامعة أسيوط، مصر - ماجستير في التمريض النفسي والصحة النفسية، 2017، جامعة أسيوط، مصر	التعليم

21 September UMAS

	- Bachelor of Science in Nursing, 2008, College of Medicine and Health Sciences, Hodeidah, Yemen 1. Scientific Research: Dr. Saleh has advanced skills in conducting and publishing	- بكالوريوس في التمريض، 2008، كلية الطب والعلوم الصحية، الحديدة، اليمن	
Personal Skills	research in psychiatric and mental health nursing, with a focus on areas such as addiction and mental health. 2. Academic Teaching: He has extensive experience in teaching and curriculum development in psychiatric nursing, as well as training students at universities. 3. Training and Supervision: He is skilled in training healthcare workers and supervising their development in psychological first aid and mental health disorder management. 4. Professional Communication and Interaction: He actively participates in international conferences and workshops, enhancing his professional communication and interaction with experts in his field. 5. Leadership and Professional Development: Dr. Saleh demonstrates strong leadership abilities, particularly in guiding teams and fostering professional skills within academic and healthcare setting	 إيمتلك د. صالح مهارات متقدمة في إعداد ونشر الأبحاث في مجال التمريض النفسي والصحة النفسية، مع التركيز على مجالات مثل الإدمان والصحة النفسية. التدريس الأكاديمي: يتمتع بخبرة واسعة في التدريس وتطوير المناهج في التمريض النفسي، وتدريب الطلاب في الجامعات. التدريب والإشراف: له خبرة في تدريب الكوادر الصحية والإشراف على تطوير مهاراتهم في الإسعافات النفسية الأولية و علاج الاضطرابات النفسية. التواصل والتفاعل المهني: يشارك بانتظام في مؤتمرات وورش عمل دولية، مما يعزز تواصله وتفاعله المهني مع مختصين في مجاله. القيادة والتطوير المهني: لديه القدرة على قيادة فرق العمل و تطوير المهارات المهنية، خاصة في البيئات الأكاديمية والطبية وتطوير المهارات المهنية، خاصة في البيئات الأكاديمية والطبية 	المهارات الشخصية
Professional Experiences:	-January 2024: Assistant Professor of Psychiatric and Mental Health Nursing, Faculty of Medicine and Health Sciences, Hodeidah University, Yemen	- يناير 2024: أستاذ مساعد في قسم التمريض النفسي والصحة النفسية، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة الحديدة، اليمن - يوليو - أكتوبر 2024: محاضر في التمريض النفسي، في عدة	الخبرات المهنية والأكاديمية



21 September UMAS

	- July - October 2024: Lecturer in Psychiatry and Psychiatric Nursing, at various universities in Sana'a, Yemen - November - December 2023: Trained health workers on Psychological First Aid and the diagnosis and treatment of severe and common mental health disorders - November 2014 - December 2022: Psychiatric Nursing Department, Faculty of Nursing, Assiut University, Egypt - September 2008 - October 2014: Demonstrator, Nursing Department, Faculty of Medicine and Health Sciences, Hodeidah University	جامعات في صنعاء - نوفمبر 2023 - ديسمبر 2023: تدريب العاملين الصحيين على الإسعافات الأولية النفسية وتشخيص وعلاج الاضطر ابات النفسية - نوفمبر 2014 - ديسمبر 2022: قسم التمريض النفسي، كلية التمريض، جامعة أسيوط، مصر - سبتمبر 2008 - أكتوبر 2014: معيد في قسم التمريض، كلية الطب والعلوم الصحية، جامعة الحديدة	
Training Courses	- May - August 2022: "Holistic Approach in the Management of Psychiatric Disorders," by the American Association of Continuing Medical Education - January 2022: Research Planning, Faculty of Medicine, Kasr Al-Ainy, Cairo University - 2016: Statistical Package for the Social Sciences (SPSS) and International Computer Driving Licence (ICDL)	مايو - أغسطس 2022: دورة حول "النهج الشمولي في إدارة الاضطرابات النفسية" من الجمعية الأمريكية للتعليم الطبي المستمر - يناير 2022: تخطيط البحوث في كلية الطب، جامعة القاهرة - 2016: حزمة البرامج الإحصائية للعلوم الاجتماعية (SPSS)، ودورة القيادة الحاسوبية الدولية (ICDL)	الدورات التدريبية
Scientific Activities and Conferences	- March 2022: 5th Annual Scientific Conference of Psychiatric and Mental Health Nursing Department, Faculty of Nursing, Beni-Suef University, titled "New Trends in Psychiatric Nursing Care" - September 2021: Scientific meeting on "Addressing challenges in the clinical management of major	مارس 2022: المؤتمر السنوي الخامس لقسم التمريض النفسي والصحة النفسية بجامعة بني سويف - سبتمبر 2021: اجتماع علمي حول "التحديات في إدارة اضطراب الاكتئاب الشديد"المؤتمرات وورش العمل (تابع)** - مارس 2022: المؤتمر الافتراضي العاشر لكلية التمريض،	الانشطة ومؤتمرات العلمية

21 September UMAS

	depressive disorder," Okasha Institute of Psychiatry, Cairo, Egypt - July 2021: 1st Virtual & 3rd International Scientific Conference of the Faculty of Nursing, Sohag University, "Challenges of Virtual Nursing Education and Future Opportunities" - June 2021: Webinar on "Post-Traumatic Stress Disorder (PTSD) Awareness Day," Egyptian Society Mental Disorders Child Care, Cairo, Egypt - April 2021: National Scientific Conference on Maternity & Obstetrics Nursing, Port Said University, titled "New Horizons towards Maternity and Obstetrics Nursing" - February 2020: 1st International Upper Egypt Nursing Colleges Conference & 2nd International Conference of Nursing College, Assiut University, focused on "Quality Education and Health for Sustainable Development Goals"	جامعة طنطا، بعنوان "التكنولوجيا الحديثة ومستقبل التمريض". - فبر اير 2022: المؤتمر الدولي الثاني لكليات التمريض في صعيد مصر والمؤتمر الرابع لكلية التمريض بجامعة أسيوط. - فبر اير 2022: ورشة عمل بعنوان "تقييم أدوات البحث"، كلية التمريض، جامعة أسيوط. - سبتمبر 2021: الاجتماع العلمي حول "التحديات في إدارة الاكتئاب الحاد"، معهد أوكاشا للطب النفسي، القاهرة، مصر. - يوليو 2021: المؤتمر العلمي الافتراضي الأول والثالث الدولي لكلية التمريض، جامعة سو هاج، بعنوان "تحديات التعليم الافتراضي في التمريض والفرص المستقبلية". - يونيو 2021: ندوة حول "التوعية باضطراب ما بعد الصدمة النفسية، القاهرة، مصر. - أبريل 2021: المؤتمر الوطني الثاني لأمراض الأمومة والتمريض الأمومة". و التمريض التخصصي، جامعة بورسعيد، بعنوان "آفاق جديدة نحو تمريض الأمومة". - مارس 2021: ندوة عبر الإنترنت بعنوان "تجنب السرقة الأدبية في الكتابة العلمية"، كلية التمريض، جامعة الإسكندرية، مصر. - فبر اير 2020: المؤتمر الأول لكليات التمريض في صعيد مصر والمؤتمر الثاني الدولي لكلية التمريض، جامعة أسيوط، بعنوان "نحو تحقيق أهداف التنمية المستدامة: التعليم الجيد والصحة".	
Publications	 Abdullah, S. O., Ali, E. E. K., & Abd EL-Hameed, N. A. E. G. (2017). Comparison of Psychological Aspects of Infertile & Fertile Males. Assiut Scientific Nursing Journal, 5(10), 1-11. Kamal, E. E., El-Ghany, A., Abdulla, S. O., & BADRAN, A. Y. (2019). Impact of male infertility on men's self-esteem. Human Andrology, 9(2), 40-47. Abdullah, S. O., Darweesh, A. E. D. M., & Mohammed, N. A. E. M. (2020). Assessment of Nurses' Knowledge and Practices Regarding Care of 	 مقارنة الجوانب النفسية بين الذكور العقيمة وغير العقيمة. تأثير العقم على تقدير الذات لدى الرجال تقييم معرفة وممارسات الممرضين تجاه رعاية المرضى المصابين بالهذيان في مستشفى الثورة، اليمن. تأثير برنامج نفسي تعليمي على معرفة وممارسات الممرضين تجاه رعاية المرضى المصابين بالهذيان. العلاقة بين الضغوط النفسية والدعم الاجتماعي 	الأبحاث المنشورة



21 September UMAS

Patients with Delirium at AL-Thawra Hospital, Yemen. Assiut Scientific Nursing Journal, 8(22), 86-98.

- Abdullah, S. O., Darweesh, A. E. D. M., &
 Mohammed, N. A. E. M. (2022). Impact of Psycho
 Educational Program on Nurses' Knowledge and
 Practices Regarding Care of Patients with Delirium.
 Assiut Scientific Nursing Journal, 10(28.), 10-20.
- El-Aziz, A., Ibrahim, M., & Abdullah, S. (2022). Relationship between Parenting Stress and Social Support among Mothers of Children with Different Disabilities. Assiut Scientific Nursing Journal.
- Abd EL-Hameed, N. A. E. G., Ibrahim, M. E., & Omar Abdullah, S. (2022). Correlation between Covid-19 Phobia, Conspiracy Mentality, Intolerance of Uncertainty, and Vaccine Hesitancy among Assiut University Students. Port Said Scientific Journal of Nursing, 9(3), 43-65.
- Ahmed, M., Kamal Abd Elkhalek, N., Mohammed Sayed Hassan, S., Omar Abdullah, S., Mostafa Khalifa Ali, S., & Ahmed Mohammed Sabry, F. (2022). Effectiveness of PLISSIT Model on Sexual Dysfunction and Psychological Distress among Women Using Hormonal Contraception. Egyptian Journal of Health Care, 13(4), 1146-1159.
- Khalaf, S. A., Ahmed, G. K., Abdullah, S. O., & Labieb, M. M. (2023). Correlation between community participation, nutritional appetite and psychological distress among comorbid older persons. The Egyptian Journal of Neurology,

لدى أمهات الأطفال ذوي الإعاقات المختلفة.

- العلاقة بين فوبيا كوفيد- ١٩، العقلية المؤامراتية، عدم التسامح مع عدم اليقين، وتردد اللقاح بين طلاب جامعة أسبوط
- فعالية نموذج PLISSIT في معالجة الخلل الوظيفي الجنسي والضغوط النفسية لدى النساء اللاتي يستخدمن وسائل منع الحمل الهرمونية.
- العلاقة بين المشاركة المجتمعية والشهية الغذائية والضغوط النفسية لدى كبار السن المصابين بأمراض مصاحبة
- تأثير برنامج التثقيف الصحي على المعرفة والتوتر والرضا لدى النساء المصابات بالعقم واللاتي يخضعن لحقن التلقيح الصناعي.
- تقدير نسبة وحواجز الإبلاغ عن الأخطاء الدوائية بين الممرضين في مدينة حائل، السعودية: توصيات لتحسين سلامة المرضي.
- تصورات الممرضين حول ثقافة سلامة المرضى والأحداث السلبية في مدينة حائل، السعودية: نهج مقطعي لتحسين سلامة الرعاية الصحية.
- تأثیر التعاطف الذاتي على الإرهاق والرفاهیة النفسیة لدی الممرضین النفسیین.
- تأثير برنامج تعليمي نفسي والتدريب على الاسترخاء على ضغوط الممرضين الحرجة تجاه رعاية المرضى المصابين بالهذيان.
- تأثیر العلاج الجماعي على مهارات الرعایة الذاتیة في مرضى الفصام.
- تأثير الاستشارة الجماعية القائمة على حل المشكلات على وظيفة المرأة الجنسية وجودة الحياة والرضا الجنسي بعد استئصال الثدى.

21 September UMAS

Psychiatry and Neurosurgery, 59(1), 111.

- Mohamed, H. M., Badia, T. S., Khalaf, S. A., Abdullah, S. O., Farghaly, T. A., Fetih, A. N., & Aly, S. E. (2024). Effect of health education program on knowledge, stress, and satisfaction among infertile women undergoing in vitro fertilization injection. Middle East Fertility Society Journal, 29(1), 1.
- Alrasheeday, A. M., Alkubati, S. A., Alrubaiee, G. G., Alqalah, T. A., Alshammari, B., Abdullah, S. O., & Loutfy, A. (2024). Estimating Proportion and Barriers of Medication Error Reporting Among Nurses in Hail City, Saudi Arabia: Implications for Improving Patient Safety. Journal of Multidisciplinary Healthcare, 17, 2601–2612. https://doi.org/10.2147/JMDH.S466339
- Alrasheeday, A. M., Alkubati, S. A., Alqalah, T. A. H., Alrubaiee, G. G., Pasay-An, E., Alshammari, B., Abdullah, S. O., & Loutfy, A. (2024). Nurses' perceptions of patient safety culture and adverse events in Hail City, Saudi Arabia: a cross-sectional approach to improving healthcare safety. BMJ open, 14(9), e084741. https://doi.org/10.1136/bmjopen-2024-084741
- Behilak, S., Abdullah, S., Ahmed, K., & Saraya, O. (2024). Influence of self-compassion on fatigue and psychological wellbeing among psychiatric nurses. The Egyptian Journal of Neurology, Psychiatry and Neurosurgery, 60(1), 113.
- Abdullah, S. O., El Din M Darweesh, A., A Mohammed, N., A Alkubati, S., & Alrasheeday, A. M. (2024). Effect of psychoeducational program and

21 September UMAS

relaxation training on critical care nurses' stress regarding care of patients with delirium. Journal of the Intensive Care Society, 17511437241275307.

- Sayed, S. M., Ahmed, G. K., Abdullah, S. O., & Khalifa, S. M. (2024). Effect of group psychotherapy on self-care skills in schizophrenia. The Egyptian Journal of Neurology, Psychiatry and Neurosurgery, 60(1), 127.
- Abdelhafez, A., Abdullah, S., Fathy Ahmed, N., & Badia, T. (2024). Effect of Group Counseling Based on Problem-Solving Solution on Women's Sexual Function, Quality of Life and Sexual Satisfaction after Mastectomy. Egyptian Journal of Health Care, 15(1), 2028-2039. Ongoing Research
- Prevalence of Internet Addiction and its Association with Psychological Distress and the Risk of Eating Disorders among Medicine and Health Science Students at Hodeidah University
- Assessment of Psychological Burden among Patients with Skin Diseases in Hodeidah City Yemen
- Influence of Shift Work on Sleep and Mental Health among Intensive Care Nurses in Sanaa City, Yemen
- Prevalence of Postpartum Depression and its associated Factors among Women attending Postnatal Care Clinics in Hodeidah, Yemen
- Influence of Sleep Quality, Psychological Distress and Alexithymia on Burnout among Psychiatric Staff at Sana'a City
- Prevalence of Preoperative Anxiety and its

21 September UMAS

Associated Factors among Adult Patients undergoing elective Surgery in Hodeidah City: a cross-sectional study

- Impact of Resilience, Social Support on Hopelessness among Yemeni Cancer Patients Receiving Chemotherapy
- The Relationship between Sleep Quality, Anxiety, and Depression in Yemeni Hemodialysis Patients
- Correlation between Innovation, Empowerment, Research Ability of Nursing staff' at Assiut Psychiatry and Neurology Hospital
- Assessment of Quality of life of Patients with Obsessive-Compulsive Disorder
- Relationship between Physical Activity and Psychological Distress in Patients Receiving Hemodialysis with Comorbidities
- Effect of Psycho-Educational Program and Relaxation Training on Resilience, Self-esteem and Psychological Distress among Women with Breast Cancer